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Metin Atamer / Fizik MühendisiAYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

29 Ağustos 2016 tarihli yazısıdır.
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Güzel bir anı… 
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SABAH ARŞİVİNDEN SABAH ARŞİVİNDEN 
GAZİANTEPGAZİANTEP

Belediye Başkanının 
tutumunu kınadı

Vatandaşı da 
hukukçuları da çok 
mağdur edecek!..
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SODEP yazılı bildiri 
yayınlayarak

Bildiride, Arpacıoğlu’nun mahalli 
basının sesini kısmak için türlü 
çeşitli tertipler içine girdiği de 
vurgulandı. Belediye Başkanının 
memur dövmesi, Belediyede 
çalışanlara küfürler savurması da 
ayrıca ayıplandı.

Adliye Sarayı’nın kent 
dışına yapılmasının yanlış 

olduğu dile getirildi

Projesi hazırlanan ve kısa bir süre 
sonra ihalesinin gerçekleştirilmesi 
beklenen yeni adliye binasının 
yerinin, adliye sarayı için seçilmiş 
en yanlış yer olduğunu açıklayan 
Baro Başkanı Aziz Canatar, 
"Gaziantep'e en az 50 yıl hizmet 
vermesi beklenen adliye sarayı, 
hukukçuların ve vatandaşın mağdur 
olmayacağı bir yere yapılmalı" dedi.

1930’lu yıllar…
İstanbul Üniversitesi'nde öğrenci olduğum 

sıralar, okul duvarında bir ilan gördüm: 
"Avrupa'ya talebe yollanacaktır.”

Allah Allah, dedim! Ülke yıkık dökük, 
her yer virane, Lozan yeni imzalanmış, bu 
durumda Avrupa'ya talebe…

Lüks gibi gelen bir şey… Ama bir şansımı 
denemek istedim. 150 kişi içinden 11 kişi 
seçilmişiz. Benim ismimin yanına Atatürk, 
“Berlin Üniversitesi'ne gitsin” diye yazmış.

 Vakit geldi, Sirkeci Garı’ndayım; ama 
kafam çok karışık. Gitsem mi, kalsam mı? 
Beni orada unuturlar mı? Para yollarlar mı?

Tam gitmemeye karar verdiğim, geri 
döndüğüm sırada bir posta müvezzi ismimi 
çağırdı.

Deveye sormuşlar boynun neden eğri 
diye başlayan bir hikaye vardır hatırlar 
mısınız? İşte tam burada düşünmekteyim 
cevabın detayına bakarsanız, ayakları, 
hörgücü, tırnakları velhasıl her bir tarafı 
doğaya uyum sağlamak adına şekillenmiş 
bir hayvan. DEVE. 

Yazılı tarih kitaplarında en eski 
kanunların UR kıralı Ur-Nammu 
tarafından Sümer lisanı ile yazıldığı 
söylenir. 

“Egolarımızın ötesine geçip tüm fikirleri bir araya getirerek zenginleştirmeliyiz. Neden 
olmasın diyerek kendimize zihinsel bir esneklik sağlamamız lazım. Ben zaten biliyorum, 30 
yıldan böyle yapıyorum tarzında bir şey söylemeye başlıyorsa o firma veya kişi ileriye gidemez’’

Başarılı olmak için yanlış Başarılı olmak için yanlış 
yapmaktan korkmayınyapmaktan korkmayın

Problemlerden korkulmaması gerektiğini ifade eden CEPTE Danışmanlık Kurucusu ve Bilgi Teknolojileri 
Doktoru Dr. Gülay Savaş, ‘’Başarılı olmak için yanlış yapmaktan korkmayın. Aksi takdirde ne iseniz onun 
hapishanesi içerisinde kalırsınız, asla dönüşemez, büyüyemez ve yönetmezsiniz’’ şeklinde konuştu. 

Esnek ve hızlı 
çözümler

bulmamız gerekiyor
Savaş, ‘Yapay zeka çağı 

dediğimiz bu çağda 
küresel pazarda rekabet 
edebilmek, küçük ve orta 
ölçekli şirketlerimizin 
sürdürülebilirliği 
için iş yaşamının 
problemlerine farklı 
bakmamız, esnek 
ve hızlı çözümler 
bulmamız gerekiyor. 

Her şeyin değiştiği bir 
çağda ‘İnsan 7’sinde ne 
ise 70’inde odur’, ‘Böyle 
geldik böyle gidiyoruz’ 
denen değişmeyen 
bir zihniyetle hareket 
ediliyorsa bunu 
yönetemeyiz. O 
nedenle problem nedir, 
nasıl farklı açılardan 
bakabilirizi anlamamız 
için zihinsel esneklik 
kazanmamız gerekiyor’’ 
dedi.

Çiftçide üretme 
heyecanı bırakmadılar

Gaziantep Ziraat Odaları Başkanları, açıklanan buğday fiyatlarına sert 
tepki gösterdi. Çiftçilerin büyük bir hayal kırıklığı yaşadığını belirten 
Başkanlar, buğdayın kilogramının 15 lira olması gerektiğini belirtti

‘Çiftçiyi hayal 
kırıklığına uğrattılar’ 
diyen Şahinbey Ziraat 
Odası Başkanı Ali 
Çolak, ‘’Çiftçilerde 
üretme heyecanı 
bırakmadılar. Çünkü 
girdi maliyetlerinin 
yüzde 100 arttığı 
bir dönemde bu yıl 
buğdaya sadece yüzde 8 
zam yapıldı. Bu çiftçiyi 
ve tarımı bitirmek 
anlamına geliyor. 
Önümüzdeki yıl tarlalar 
boş kalırsa sorumlusu 
biz değiliz devlettir’’ 
açıklamasını yaptı. 

Gaziantep Büyükşehir Belediyesi Haziran Ayı Birinci Birleşimi 
Büyükşehir Belediye Başkanı Fatma Şahin Başkanlığı’nda gerçekleştirildi. 

Asgari ücret 17 bin lira, vatandaş 
15 bin lira taksidi nasıl verecek?

Gaziantep Büyükşehir Belediyesi Başkan Yardımcısı Mehmet Haz, Temmuz ayında 
Güneyşehir’de 1000 konutun yapımına başlanacağını, 2+1 daireler için 470-480 peşinat ve aylık 

ödemelerin ise 15 bin lira olacağını söyledi. CHP Gaziantep Büyükşehir Belediye Meclis Üyesi 
Hasan Şencan, asgari ücretlilerin ve dar gelirlilerin aylık 15 bin lira taksitle nasıl ev alacağını sordu. 

Biz orta gelir gurubunun 
konut sahibi olmasını istiyoruz

Başkan Şahin, ‘’Biz orta gelir gurubunun 
konut sahibi olmasını istiyoruz. Kira öder 
gibi ev sahibi olsunlar. Önerileriniz varsa 
değerlendirelim. Kentin konut ihtiyacını 
gidermek için elimizden gelen tüm imkanları 
kullanıyoruz. Ödeme koşulları çok daha 
uygun olduğu için 2+1 talebi çok daha fazla’’ 
dedi. 

Dülük Antik Kenti
 zarar görecek

Dülük Tüneli Projesi hakkında söz alan 
CHP Gaziantep Büyükşehir Belediye Meclis 
Üyesi Hasan Şencan, projenin Dülük Antik 
Kentine zarar vereceğini söyledi. Şencan, 
‘’Bu tünelin geçtiği yer Gaziantep’in en 
köklü arkeolojik kentlerinden biri. Çok yazık 
olacak. Proje doğru ama yer biraz sıkıntılı. 
Kültür varlıklarından, arkeologlardan 
herhangi bir görüş alındı mı? Yoksa sadece 
olaya tünel olarak mı baktık?’’ sorusunu 
sordu. 

Kompozisyon, resim ve karaoke 
yarışmasının kazananları ödüllendirildi

19 Mayıs Atatürk’ü Anma Gençlik ve Spor Bayramı 
kapsamında ‘Atatürk ve Gençlik’ konulu düzenlenen 
kompozisyon, resim ve karaoke yarışmaları ödül töreni 
yapıldı. Ödül töreni hem gençlerin hem de katılımcıların 
hafızalarında unutulmaz bir anı olarak yer aldı.

Gerçek işsizlik yüzde 
27,2'ye yükseldi

Türkiye İstatistik Kurumu 
(TÜİK), Nisan 2024'e ilişkin 
işgücü istatistiklerini açıkladı.

İşletmenin varlığının devamı, dijital 
dünyaya entegrasyonla mümkün
Gaziantep Ticaret Odası, Trendyol 

iş birliğinde gerçekleştirdiği eğitim 
programı ile geleneksel ticaret yapan 
30 girişimciyi e-ticaret satışlarına 
başlattı. Trendyol, girişimcilere 
satışları 100 bin TL’ye ulaşana kadar 
sıfır komisyon uygulayacağı program 
kapsamında 1 yıl boyunca da ücretsiz 
rehberlik hizmeti sunacak. 4’TE

Eğitim İş Sendikası Gaziantep Şubesi, Türkiye 
Maarif Vakfı’na aktarılan bütçenin her yıl artmasına tepki gösterdi 

Kaynaklar keyfi kullanılıyor, paralel Kaynaklar keyfi kullanılıyor, paralel 
bir devlet yapılanması oluşturuluyorbir devlet yapılanması oluşturuluyor

2016 yılında 90 milyon lira aktarılan Türkiye Maarif Vakfı’na 2017 yılında 241 
milyon lira, 2018 yılında 351 milyon lira, 2019 yılında 422 milyon lira, 2020 
yılında 259 milyon lira, 2021 yılında 1 milyar 77 milyon lira, 2022 yılında 1 
milyar 871 milyon lira ve 2023 yılında ise 2 milyar 955 milyon lira para aktarıldı. 

Vakıflara yapılan bağışlar ve destekler 
üzerinden bir torpil sistemi yaratıldı

Şube Başkanı Ali Arpat, ‘’ Vakıflar üzerinden 
para aktarıldığını, denetimden uzak şekilde 
kaynakların keyfi kullanıldığını “söyledi. 4’TE Ali Arpat

Tuncay Yıldırım
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ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
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Eski Garajlar Türkmenler Cd.No:50 (Büyük Veliç Oteli 
200 mt.Yukarısı,iran pazarı yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 250 27 00
ERAY ECZANESI

ONUR MAH. 7 NOLU CAD. NO:49 (Su Deposu Civarı, 
Onur Sağlık Ocağı Karşısı) ŞAHİNBEY/GAZİANTEP / 

ŞAHİNBEY / Telefon : 0342 332 00 00
FIRAT ECZANESİ

Güzelvadi Mah. 67. sokak no 12/A (Cengiztopel 
Cergibozanlar market yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0 342 271 54 74
DERYA ATAY ECZANESI

Konak Mh.13 Nolu Sk. (Balık Hali Karşısı, 
Cergibozanlar Market arkası, 2 nolu ASM yanı) / 
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Telefon : 03423392233
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Mavikent Mahallesi 135015 Nolu Cadde No:10/P / 

ŞAHİNBEY
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GÜNEYKENT MAHALLESİ 102208 NOLU CADDE 
NO:1 (Defalife Hastanesi Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 561 27 47
AYLA ECZANESİ

23 Nisan mahallesi . Üniversite bulvarı . no: 299 ( 
Gaziantep Üniversitesi diş fakültesi karşısı ) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 360 27 80 / 0501 144 00 27
ÖNCEL ECZANESİ

Bülbülzade Mahallesi 136043 Nolu Cadde No:31A/
D(Kuba Camii Arkası Şok Market Yanı) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 503 73 77
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ZAMBAK ECZANESİ

MÜCAHİTLER MAHALLESİ 52007 NOLU SOKAK 
NO:4/F(Olay TV arkası, Şehitkamil Kongre Merkezi 

karşısı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 3426060585

GAZİ MUHTAR ECZANESİ
İNCİLİPINAR MAHALLESİ GAZİ MUHTAR PAŞA 
BULVARI BUHARA İŞ MERKEZİ ALTI NO:24/D 

(Muhittinoğlu Toyota plaza BP petrol civarı,Seç 
Baklavaları yanı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0530 6570027
ÇİLEK ECZANESİ

Emek Mah. Cahit Nakıboğlu İlköğretim Okulu Karşısı / 
ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0342 322 12 30
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Gazi Mahallesi Güceylioğlu CAddesi No:14/A 
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İlköğretim Yanı) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 336 61 81

DENİZ DOĞAN ECZANESİ
SEYRANTEPE MAHALLESİ 65040 NOLU CADDE 

NO:2/E (LİV HOSPİTAL ACİL KARŞISI) / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0552 7374590

PELIN ECZANESİ
Pirsultan MAH. 59036 Nolu Sokak NO:10/A / 

ŞEHİTKAMİL / Telefon : 03422207711
ÇAMLITEPE ECZANESİ

Çamlıtepe mahallesi 153040 nolu cad. No:5/ I ( 
BEYKENT 2. Etap - Çamlıtepe Sosyal Tesis karşısı ) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 05512330555
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Allah Allah, dedim! Ülke yıkık 
dökük, her yer virane, Lozan yeni 
imzalanmış, bu durumda Avrupa’ya 
talebe…

Lüks gibi gelen bir şey… Ama bir 
şansımı denemek istedim. 150 kişi 
içinden 11 kişi seçilmişiz. Benim 
ismimin yanına Atatürk, “Berlin 
Üniversitesi’ne gitsin” diye yazmış.

 Vakit geldi, Sirkeci Garı’ndayım; 
ama kafam çok karışık. Gitsem mi, 
kalsam mı? Beni orada unuturlar mı? 
Para yollarlar mı?

Tam gitmemeye karar verdiğim, geri 
döndüğüm sırada bir posta müvezzi 
ismimi çağırdı:

“Mahmut Sadi! Mahmut Sadi! Bir 
telgrafın var.”

“Benim” dedim. Telgrafı açtım, 
aynen şunlar yazıyordu:

“Sizleri bir kıvılcım olarak 
yolluyorum, alevler olarak geri 
dönmelisiniz.”

İmza: Mustafa Kemal
 Okuyunca düşündüklerimden 

olağanüstü utandım.
“Şimdi gel de gitme, git de çalışma, 

dön de bu ülke için canını verme” 
dedim, kendi kendime.

“Düşünün, 1923’te o kadar kişinin 
arasında 11 öğrencinin nerede, ne 
zaman, ne hissettiğini sezebilen, 

ona göre telgraf çeken bir liderin 
önderliğinde bu ülke için can 
verilmez mi?”

 Çok başarılı oldum. Ülkeme alev 
olarak döndüm. Önce İstanbul 
Üniversitesi Genel ve Beşeri 
Fizyoloji Enstitüsü’nü kurdum. 
Kürsü başkanı oldum. Daha sonra 
ülkeminbaşbakanlığını yaptım. Ben 
kim miyim?

Ben sadece iki satırlık bir telgrafın 
yarattığı bilim adamıyım.

 Ord. Prof. Dr. Sadi Irmak
 Atatürk’ün eğitim görmesi için 

Avrupa’ya gönderdiği öğrencilerden 
biri de Cemil Alevli’ydi.

O zamanlar kışlar anormal sert 
geçiyordu ve paltoluk kumaş bulmak 
bir hayli zordu. Yerli üretim olmadığı 
için kumaş çok pahalıydı.

Alevli’nin ne konuda eğitim göreceği 
yerel yönetim tarafından belirlendiği 
için, “Sen bu paltoluk kumaşı 
yapmasını öğren, öyle gel” demişlerdi.

Cemil Alevli de başarılı bir eğitim 
görmüş, Antep’e dönünce paltoluk 
kumaş için kolları sıvmıştı.

Kumaşın ilk aşaması pamuk ipliği 
üretimi için sermaye gerekiyordu.

Standart Oil’in bayiliğini alıp, 
kamyonla ilçe ilçe dolaşıpgazyağı 
satarak  para biriktirmişti.

Veliç İplik Fabrikası’nı kurmuştu. 
Ancak fabrikayı çalıştıracak elektrik 
olmadığı için önce elektrik üretmesi 
gerekiyordu. Almanya’dan getirdiği 
jenaratör grupları ile elektrik üretti, 
fabrikasını çalıştırdı ve huzurlarınız 
da pamuk ipliği…

 Hikaye olağanüstü güzel. Hepsini 
anlatacağım. Zevkle, ilgiyle ve 
şaşkınlıkla okuyacaksınız. Şimdilik 
bu kadar.

Ama bir küçük anekdotu 
eklemeliyim.

Halamın kızı anlatmıştı. Ben 
ilkokulu Dayı Ahmet Ağa 
İlkokulu’nda okudum. Okulumuzun 
bahçesi ve de büyük bir yüzme 
havuzu vardı.

İşte bu havuz başında her Cumartesi 
günü ‘Garden Parti’ verilirdi. 
Orkestramız vardı.

Halamın kızı anlatmıştı:
“Cemil Bey’in fabrikasında çalışan 

Alman mühendisler vardı. Onlar 
da Cumartesileri kaçırmazlardı. Biz 
uzun elbiseler giyerdik.  Kocaman 
frapan şapkalarımız vardı. Alman 
gençler bizi dansa kaldırırlardı, çok 
eğlenirdik.”

 Bugünlere kolay gelmedik.
30 Ağustos Zafer Bayramı kutlu 

olsun.

Güzel bir anı… 
Aykut Tuzcu’nun 
29 Ağustos 2016
tarihli yazısıdır

Gazi fıstık
Fırat Kalkanı 

Operasyonu tam fıstık 
toplama zamanına denk 
geldi.

Sınıra yakın fıstıklıklarda 
hasada doğal olarak izin 
verilmedi.

Ama asıl sıkıntı, fıstığı 
toplayacak Suriyeliler’in 
kaldığı Karkamış 
yakınlarındaki kamptan 
dışarı çıkış izinlerinin 
iptal edilmesiyle baş 
gösterdi.

Fıstıklık sahipleri, 
önceki seneler olduğu 
gibi bu sene de mülteci 
kampından gelecek 
Suriyeliler’e güvenmişlerdi.

Kamptan kimse dışarı 
çıkamayınca Baraklılar 
şoke oldular!

Şaşkınlıktan 3-4 gün ne 
yapacaklarını bilemediler. 
Fıstık ağaçta kalacak diye 
korktular.

Eskiden Suriyeliler 
yokken aileler kendileri 
ve biraz takviye ile 

fıstıklarını toplarlardı. 
Ama Suriyeliler geldikten 
sonra kolaya alıştılar.

Neyseki Nizip 
civarındaki kamplardan 
bulup getirdikleri 
Suriyeli gençlerle fıstığı 
biraz gecikmeli de olsa 
topluyorlar. Bu hafta 
sonuna kadar çoğu yerde 
fıstık toplama işi bitmiş 
olacak.

Sınırdaki fıstıklıklar için 
de toplama izni henüz 
çıkmadı. Ama asker, 
operasyon başarılı olup, 
sıkıntı olmadığı için 
toplayanlara karışmıyor. 
Yani, orada da iş biraz 
gecikme ile yakında 
bitirilmiş olacak.

Böylece fıstığımız ölmedi 
(çürümedi) ama gazi oldu 
diyebiliriz…

1930’lu yıllar…
İstanbul Üniversitesi’nde öğrenci 

olduğum sıralar, okul duvarında 
bir ilan gördüm: “Avrupa’ya talebe 
yollanacaktır.”

İşgücüne katılma oranı yüzde 54,2
İstihdam edilenlerin sayısı 2024 yılı Nisan ayında 

bir önceki aya göre bin kişi azalarak 32 milyon 
618 bin kişi, istihdam oranı ise 0,1 puan azalarak 
yüzde 49,5 oldu. Bu oran erkeklerde yüzde 66,9 
iken kadınlarda yüzde 32,5 olarak gerçekleşti.

İşgücü 2024 yılı Nisan ayında bir önceki aya 
göre 18 bin kişi azalarak 35 milyon 661 bin kişi, 
işgücüne katılma oranı ise aynı seviyede kalarak 
yüzde 54,2 olarak gerçekleşti. İşgücüne katılma 
oranı erkeklerde yüzde 72,1 iken kadınlarda yüzde 
36,6 oldu.

Genç nüfusta işsizlik oranı azaldı
15-24 yaş grubunu kapsayan genç nüfusta 

işsizlik oranı bir önceki aya göre 0,1 puan azalarak 
yüzde 14,5 oldu. Bu yaş grubunda işsizlik oranı; 

erkeklerde yüzde 12,2, kadınlarda ise yüzde 19,1 
olarak tahmin edildi.

Ortalama fiili çalışma süresi arttı
İstihdam edilenlerden referans döneminde 

işbaşında olanların, mevsim ve takvim 
etkilerinden arındırılmış haftalık ortalama 
fiili çalışma süresi 2024 yılı Nisan ayında bir 
önceki aya göre 0,6 saat artarak 44,3 saat olarak 
gerçekleşti.

Zamana bağlı eksik istihdam, potansiyel işgücü 
ve işsizlerden oluşan atıl işgücü oranı 2024 yılı 
Nisan ayında bir önceki aya göre 3,1 puan artarak 
yüzde 27,2 oldu. Zamana bağlı eksik istihdam ve 
işsizlerin bütünleşik oranı yüzde 19,7 iken işsiz ve 
potansiyel işgücünün bütünleşik oranı yüzde 17,1 
olarak tahmin edildi. T24

İşgücüne katılma oranı erkeklerde yüzde 72,1 iken kadınlarda yüzde 36,6 oldu

Gerçek işsizlik Gerçek işsizlik 
yüzde 27,2'ye yükseldiyüzde 27,2'ye yükseldi

Türkiye İstatistik Kurumu 
(TÜİK), Nisan 2024'e ilişkin 

işgücü istatistiklerini açıkladı.

Buna göre; 15 ve daha yukarı yaştaki kişilerde işsiz sayısı 2024 
yılı Nisan ayında bir önceki aya göre 18 bin kişi azalarak 3 
milyon 42 bin kişi oldu. İşsizlik oranı ise 0,1 puan azalarak yüzde 
8,5 seviyesinde gerçekleşti. İşsizlik oranı erkeklerde yüzde 7,2 
iken kadınlarda yüzde 11,1 olarak tahmin edildi.

Naturel zeytinyağına; kolza, ayçiçeği, soya, pamuk, mısır, 
yer fıstığı, hardal, susam, haşhaş gibi bitkisel rafine karışım 
yağları, fındık yağı, avokado yağı gibi farklı bitki kaynaklı 
yağlar eklenmesinin en yaygın tağşiş örneklerinden 
olduğunu söyleyen Dr. Şebnem Güler, özellikle riviera 
tipi yağların ve yemeklik rafine pirina yağlarının natürel 
zeytinyağı adı altında piyasaya sürülmesinin de ciddi bir 
sorun olduğunu söyledi.

Yakın Doğu Üniversitesi’nin Dünya Gıda Güvenliği 
Günü’nde düzenlediği “Gıdalarda Taklit ve Tağşiş” 
etkinliğinde sahte gıda ürünleri ile mücadele yöntemleri 
ele alındı. Sahtekarlığın en çok yapıldığı ürünlere dikkat 
çekilen etkinlikte, gıda güvenliğinin nasıl sağlanacağı 
konusuna da değinildi.

Yakın Doğu Üniversitesi Ziraat Fakültesi Gıda 

Mühendisliği Bölümü’nün 7 Haziran Dünya Gıda Güvenliği 
Günü’nde düzenlediği “Gıdalarda Taklit ve Tağşiş” 
etkinliğine Tarım Dairesi Müdürü Ercan Akerzurumlu, 
Gıda Mühendisleri Odası Başkanı Beste Oymen ile çok 
sayıda öğretim üyesi, araştırmacı ve öğrenci katıldı.

Yakın Doğu Üniversitesi Ziraat Fakültesi Dekanı 
Prof. Dr. Özge Özden ve Tarım Dairesi Müdürü Ercan 
Akerzurumlu’nun açılış konuşmalarının ardından, Yakın 
Doğu Üniversitesi Ziraat Fakültesi Gıda Mühendisliği 
Bölümü öğretim üyeleri Prof. Dr. Nevzat Artık ve Dr. 
Şebnem Güler ile Adana Zeytin Üretim ve Pazarlama 
Kooperatifi (ZEYKOOP) Başkanı Dr. Mehmet Güler 
sunum yaptı. Soru-cevap bölümüyle sona eren etkinlikte, 
sunum yapan akademisyenlere teşekkür belgesi ve koza işi 
takdim edildi.

Yakın Doğu Üniversitesi Ziraat Fakültesi Gıda 
Mühendisliği Bölümü öğretim üyesi Prof. Dr. Nevzat 
Artık, dünya çapında her yıl 700 milyon insanın, kirlenmiş 
gıdalardan kaynaklanan 200’ün üzerindeki hastalıktan 
etkilendiğini söyleyerek, bu vakaların yüzde 40’ının ise beş 
yaş altı çocuklardan oluştuğunu vurguladı.

AB Gıda Sahtekarlık Ağı’nın verilerine göre gıda 
sahtekarlığında yüzde 47 ile yanlış-yanıltıcı etiketlemenin 
ilk sırada yer aldığını söyleyen Prof. Dr. Nevzat Artık, 
“İkame ürün kullanılması, seyreltme, ürün ilavesi yada 
çıkarılması ise yüzde 20 ile en sık başvurulan hileler 
arasında yer alıyor. Eksik, hatalı ya da değiştirilmiş 
raporlama ile fikri mülkiyet hakkı ihlalleri ise gıda 
sahtekarlığında yüzde 17 paya sahip” ifadelerini kullandı.
cumhuriyet

En büyük sahtekarlık zeytinyağında yapılıyor
Yakın Doğu Üniversitesi Ziraat Fakültesi Gıda Mühendisliği Bölümü öğretim üyesi Dr. Şebnem Güler taklit ve tağşişin en yaygın olduğu 

ürünlerin başında yüzde 24 ile zeytinyağının geldiğini söyledi. Zeytinyağını ise süt, bal, safran, balık ve kahvenin takip ettiğini vurguladı.

Cari denge nisan ayında 5 milyar 285 milyon 
dolar açık verdi. Ekonomistlerin beklentisi 
6,14 milyar dolardı. Yıllık cari açık ise 31,5 
milyar dolara yükseldi.

Türkiye Cumhuriyet Merkez Bankası, nisan 
ayı cari işlemler dengesini açıkladı. Rakamlar, 
cari açığın son dokuz ayının zirvesine 
çıktığını ortaya koydu.

Türkiye'nin cari işlemler hesabı nisanda 5 
milyar 285 milyon dolar açık verirken, altın 
ve enerji hariç cari işlemler hesabında da 497 
milyon dolarlık açık oluştu.

Ödemeler dengesi tanımlı dış ticaret açığı, 
nisanda 7 milyar 649 milyon dolar oldu. Bu 
dönemde hizmetler dengesi kaynaklı girişler 3 
milyar 110 milyon dolar, seyahat kaleminden 
kaynaklanan net gelirler de 2 milyar 548 
milyon dolar olarak gerçekleşti.

Birincil gelir dengesi kaleminde 1 milyar 355 
milyon dolar, ikincil gelir dengesi kaleminde 
ise 609 milyon dolarlık net çıkış kaydedildi.

Nisanda yıllıklandırılmış cari açık ise 31 
milyar 462 milyon dolardan 35 milyar dolara 
yükseldi.

NET HATA-NOKSAN AÇIĞI SÜRÜYOR
Merkez Bankası verileri, net hata noksan 

tarafında da açığın devam ettiğine işaret 
etti. Verilere göre Nisan'da net hata noksan 
327 milyon dolar açık verdi. Ocak-Nisan 
döneminde net hata noksan açığı 15 milyar 
dolar oldu.

Öte yandan nisan ayında resmi rezervlerde 
2 milyar 392 milyon dolar net azalış olmuştur. 
(EKONOMİ SERVİSİ) artı gerçek

Cari açık 31,5 milyar 
dolara ulaştı
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Sosyal Demokrasi Partisi 
Gaziantep Merkez ilçe Başkanı 
Mustafa Yılmaz, basına yazılı 
bir açıklama yaparak, yerel 
yönetimin yanlış ve çarpık 
uygulamalarını eleştirdi. Yılmaz 
şehrimiz Belediye Başkanı’nın 
demokrasiye ters düşen ve 
demokrasiyi zedelemeye yönelik 
olan davranışlardan vazgeçmesi 
gerektiğini belirterek şöyle 
dedi: “Genel olarak ülkemizde 
bir baştan bir başa, yoksulluk, 
işsizlik, umutsuzluk ve pahalılık 
fırtınası estiren, kendi yandaşı 
olan sınırlı bir zümreye daha 
cazip fırsatlar yaratmaktan öte 
bir çabası olmayan, Anavatan 
Partisinin şehrimizdeki uzantıları, 
Belediye ve bazı kuruluşlar, 
şehrimiz insanlarını, esnafını, 
kenar semt sakinlerini hatta 
Demokratik ülkelerde halkın 
gözü, kulağı ve yüreği sayılan 
basınımızı yıldırma çabasını 
acımasızca sürdürmektedir.

Şehrimiz halkının selameti 
ve Gazi şehrimizin daha iyi 

yaşanabilir hale gelmesi uğruna, 
halkın istekleri doğrultusunda 
çeşitli eleştiri ve önerilerde 
bulunan mahalli gazetelerin 
abone sayısını yarıya indiren 
sayın Belediye Başkanı 
Arpacıoğlu, böylece eleştiriye 
dolayısıyla demokrasiye 
tahammülsüzlüğünü ortaya 
koymuştur. Bir memurunu 
tokatlayacak kadar çalışanlara 
saygısız; İhalelerde ve hizmet 
programlarında yanlı tutumlara 
göz yumacak kadar cüretkar olan 
Arpacıoğlu'nun bu ve benzeri 
tutumlarına son vermesini 
istiyoruz. Aksi halde bu güne 
kadar sürdürdüğümüz muhalefet 
anlayışımızı yeniden gözden 
geçirmek zorunda kalacağımız 
iyice bilinmelidir.

Basınımızın halkımızdan 
koparılamayacak ve halka hizmet 
yolundan caydırılamayacak en 
önemli demokrasi gücü olduğunu 
henüz kavrayamamış olanlara, 
zaman içinde gereken Demokrasi 
dersini de mutlaka vereceğiz.

SODEP yazılı bildiri yayınlayarak

Belediye Başkanının 
tutumunu kınadı

Bildiride, Arpacıoğlu’nun mahalli basının sesini kısmak için türlü 
çeşitli tertipler içine girdiği de vurgulandı. Belediye Başkanının memur 

dövmesi, Belediyede çalışanlara küfürler savurması da ayrıca ayıplandı.

Ticaret ve Sanayi 
Odasının Gaziantep Merkez 
Bankasından edindiği 
bilgilere göre, ilimizde 1984 
yılı içinde 29 bin senet 

protesto edildi. Bu senetlerin toplam 
meblağı 5,5 milyar lira tutarındadır. 
Merkez Bankasının reeskont bölgesine 
giren Kahramanmaraş, Şanlıurfa, 
Adıyaman illerinde ise 28 bin senet 
protesto edildi. Bu senetlerin toplam 
tutarı ise 4 milyar liradır. 1984 yılında 
protesto edilen senetler aylar itibari ile 
incelendiğinde en çok, şubat ve ekim 

aylarında senedin protesto edildiği 
öğrenildi. Şubat ve ekim ayında 3 binin 
üzerinde senet protesto edilirken, diğer 
aylar bin 500 ve 2 bin 500 adet dolayında 
senet protesto edildi. Nisan, haziran, 
temmuz, ağustos, eylül aylarında 2 bin 
500 adet civarındaki protestolu senetler, 
450- 550 milyon liralık meblağlara 
varıyordu.

Kahramanmaraş, Şanlıurfa, Adıyaman 
illerinde protesto edilen senet sayısı 3 bin 
rakamına ulaşmadı. En çok ekim ayında 
2 bin 847 adet senetle, 500 milyon liralık 
senet protesto edildi.

Gaziantep’te Protestolu senetler 5.5 milyarı buldu

 Taşarcı'lar çok daha hararetli, 
Bakancılar sakin. Bu grupta adaylar 
belirlenmiş durumda. Öğrenildiğine 
göre belirleme şöyle: İlçe başkan adayı 
Dr. Kemal Kutsal. Yönetim kurulu 
üyeliklerinde Sadık Tanrıverdi, Tevfik 
Çopuroğlu, Ayhan Karaca, Cemal 
Ünüvar, Bahri Demirağ, Ali Çiftçi, 
H. Hüseyin Gökpınar, Veli Yılmaz 
bulunuyorlar. 

Grubun çalışmalarını yakından 
izleyen Milletvekili Ata Aksu şunları 
söyledi: “İlçe seçimlerinin sonunda 
temennim, fertlerin değil, ANAP'ın 
kazançlı çıkmasıdır. Seçimleri hangi 
arkadaşımız kazanırsa kazansın, bölücü 
değil, birleştirici olmalıdır ve buna 
zorunludur. Geçmişte yapılmış olan 
hatalara yeni yönetimin de düşmemesi 

başlıca dileğimdir. Aksi takdirde 
memleket hizmetine ve partimizin 
güçlenmesine darbe vurulmuş olacağı 
inancındayım. Ancak, Milletimizin 
sağduyusuna, hakkın ve doğrunun tasvip 
göreceğine de inancım tamdır. Delege 
arkadaşlarıma Allah’ın yardımcı olmasını 
diliyor, şahıslarında tüm hemşerilerime 
selam ve saygılar sunuyorum. Kongremiz 
memleketimize, milletimize ve partimize 
hayırlı uğurlu olsun.”

Öte yandan Taşar grubunda da 
çekişmeler sürüp gidiyor. Söylenenlere 
göre bu grupta aday tespitlerinde hayli 
çekişme ve anlaşmazlıklar var. İlçe 
başkanlığı için Mahmut Barlık’la Coşkun 
Ocak isimleri üzerinde duruluyor. Bir 
süre önce adı en çok geçen Mehmet 
Büyüknacar, şimdilik anılmıyor.

ANAP’ta her iki gurup kazanacağız diyor
Bakancılar adaylarını tespit etti, Taşar’cılarda çekişme var
ANAP'ta iki grup arasında sürdürülen mücadelenin sonucu yarınki 

kongreden sonra belli olacak. İki taraf da kendilerinin galip geleceği 
görüşünde. Ancak Bakancılar tarafı daha ihtiyatlı konuşuyor.

Gazetemizi ziyaret eden ve telefonla şikayette 
bulunan vatandaşlar Ordu caddesindeki açık 
bırakılan kanallarla, Öğretmenevleri, Hakkı 
Cankat sokaktaki içleri su dolu kanalların ne 
zaman kapatılacağını soruyorlar.

Bir okurumuz: “Yazdan beri PTT tarafından 
açılan kanallar öylece duruyor. Şimdi içleri 
sularla doldu. Bir çocuğumuz içine düşerek 
boğulsun diye mi bekliyorlar. Kimsenin 
canı yanmadan, boğulmadan bu kanallar 
kapatılmayacak mı?” diyor.

Diğer bir okurumuz ise “Ordu caddesindeki 
PTT kanalları sularla doldu. Zaman zaman 
içine düşüp ayağını kıran, kolu çıkan ve 
incinenlere şahit oluyoruz. Kırılan ayakların, 
çıkan ve incinen kolların sorumlusu 
olmayacak mı? Kimleri dava etmemiz gerek. 
Bu kadar vurdumduymazlık, sorumsuzluk 
olur mu?”

İlla da birisinin 
ölmesi mi bekleniyor?

PTT’nin açtığı kanallar 
neden kapatılmıyor?
Kanallara düşüp ayağı kırılan, incinen 

vatandaşlar kimden davacı olacak?

Adliye binası için alternatif yerler var
Yapılması düşünülen yeni adliye 

sarayının ulaşın ve trafik başta olmak üzere 
pek çok sorunlarla hizmet vereceğini, bu 
nedenle baroya kayıtlı hiçbir avukatın 
yeni adliye binasının yerini doğru 
bulmadığını belirten Canatar, "Adliye 
sarayı deyince, hukukun uygulandığı, 
adaletin gerçekleştirildiği yer akla gelir. 
Adliye sarayı olarak seçilecek yerde trafik 
sorunu yaşanmamalıdır. Herkesin kolayca 
ulaşabileceği yerde düşünülmelidir. 
Zira adliye konuları ile alakalı olan 
işlerde zamanın en süratli bir şekilde 
kullanılması zorunludur. Onun içindir ki 
Türkiye'de adliye binalarının tümü merkezi 
yerlerdedir. Gaziantep'te yapılmasına 
karar verilen yeni adliye binası yerinin bu 
özellikle olmadığını görmekteyiz" dedi.

Adliye binası kent merkezi dışında olmaz
Adliye binası için düşünülen yerin 

uygun olmadığını Büyükşehir Belediye 
Başkanı Asım Güzelbey'e ilettiklerini, 
hatta alternatif yerlerde önerdiklerini 
belirten Canatar, "Öncelikle binanın 
yapımı konusunda henüz projelendirme 
çalışmalarının devam etmekte 
olmasından ötürü geri dönülmeyecek 
noktada bulunmadığı düşüncesindeyiz. 
Binanın yapılacağı yer, kent merkezinin 
dışında, Türkiye'de emsali olmayan, 
yer bakımından bir adliye binasında 
olması gereken niteliklere sahip değildir. 
Mevcut yollar göz önüne alındığında 
şehir merkezi ile bağlantısının kopuk 
olduğu görülecektir. Öncelikle yapılması 

düşünülen adliye binasının mevcut 
konumu dört tarafı da tecrit edilmiş bir 
vaziyet arz etmektedir. Bir tarafında 5. 
Zırhlı Tugay, bir diğer tarafın da Özel 
Tip ve E Tipi Cezaevi, bir diğer tarafında 
ise TEAŞ ve TEDAŞ binalarının arazileri 
yer almaktadır. Bir yönü de Adana-
Gaziantep-Şanlıurfa Karayolu'nu birbirine 
bağlayan transit işleyen E-24 Karayolu'na 
bakmaktadır. Bu yerin şehir merkezine 
bakan tek yönü de burasıdır" şeklinde 
açıklama yaptı.

Ekonomik kayıplar yaşanacak
Adliye binalarının öncelikle sosyal işlevi 

de olan kompleksler olduğunu, halkın 
geniş bir kitlesinin bulunduğu yerler 
olması nedeniyle diğer hizmet konularıyla 
da bağlantılı olması gerektiğini açıklayan 
Canatar, "Ulaşım, zaman, dinlenme, 
beslenme. kırtasiye işlemleri avukatlık 
büroları gibi yönlerin de düşünülmesi 
gerekir." dedi.

Ancak adliye binası için düşünülen yerin 
tüm bu gereksinmelere cevap vermekten 
uzak nitelikte olduğu görülecektir. 650 
Kişi fiilen avukatlık yapmaktadır. Şimdiki 
adliye binasına yakın yerlerdeki binalarda 
yazıhaneleri bulunmaktadır. Yeni adliye 
binasının yapılacağı yerde yapılaşma konut 
binaları olarak belirtilmiştir. Yazıhane, iş 
merkezi yapılmasına imkan veren alanlar 
yakın bölgede bulunmadığı gibi bu şekilde 
bina yapımına ayrılacak yer potansiyelinin 
de imar planına göre yeterli olmayacağı 
görülmektedir. Yeni adliye binası inşaatına 
başlandığı takdirde çok kısa bir zamanda 

bitirileceği belirtiliyorken, arz ve talebe 
bağlı olan yeni iş merkezlerinin yapımı 
proje gibi hızlı olmayacaktır. Bu nedenle 
bu konudaki faaliyetler eş zamanlı olarak 
gerçekleşmeyecektir. Böyle bir durumda 
mağdur olacak insanlar, savunmanın en 
önemli bireylerinden olan avukatlar ve 
onların müvekkilleri olan vatandaşlar 
olacaktır. Yine kent merkezinde bulunan 
ve en az 650 avukatı barındıran mevcut 
yazıhaneler işe yaramaz hale gelecektir. 
Bu da büyük bir ekonomik kayba neden 
olacaktır" diye konuştu.

"Trafik terörü yaşamak istemiyoruz"
Canatar, "Asıl bunların ötesinde ve en 

önemlisi kent merkezi ile adliye binası 
arasında bağlantı noktası konumundaki 
karayolunun en işlek ve şehirlerarası bir 
yol olması dolayısıyla adliye binasına 
geçiş güvenli olmayacaktır. Özellikle bir 
alt geçit inşasının eş zamanlı olmama 
ihtimali çok sayıda vatandaşımızı ve 
meslektaşımızı kaybetme tehlikesini de 
ortaya çıkaracaktır. Baro olarak bu plan ve 
projeyi aceleyle verilmiş bir kararın eseri 
olarak görmekteyiz. Ancak bu projenin 
yıllarca sürecek esiri olmak da istemiyoruz. 
Bu karayolunda ölümlü kazaların meydana 
gelmesinden sonra Ah vah'ları duymak 
istemiyoruz. Unutulmamalı ki o bölgede 
yapılacak bir yatırımın ömrü 50 yıldan 
daha az olmayacaktır. Olumsuz şartları 
zamanla ortadan kalkma ihtimali olmayan 
bu bölgede bu projeye insanları mahkum 
etmenin hiçbir haklı tarafı bulunmuyor" 
dedi.

Adliye Sarayı’nın kent dışına yapılmasının yanlış olduğu dile getirildi

Vatandaşı da hukukçuları da 
çok mağdur edecek!..

Projesi hazırlanan ve kısa bir süre sonra ihalesinin gerçekleştirilmesi beklenen yeni 
adliye binasının yerinin, adliye sarayı için seçilmiş en yanlış yer olduğunu açıklayan 

Baro Başkanı Aziz Canatar, "Gaziantep'e en az 50 yıl hizmet vermesi beklenen adliye 
sarayı, hukukçuların ve vatandaşın mağdur olmayacağı bir yere yapılmalı" dedi.

Beysülen, Emekli-Sen Gaziantep 
Şubesi Olağan Genel Kurulu'nda 
yaptığı konuşmada, hükümetin çalışma 
hayatına ilişkin politikalarını eleştirdi, 
hükümeti emeklileri ekonomik açıdan 
rahatlatacak önlemler almaya çağırdı.

Türkiye'de birçok kesim gibi 
emeklilerin halinin de "yürekler 
acısı" olduğunu öne süren Beysülen, 
toplumun çok büyük bir kesiminin 
açlık sınırının altında "sürünerek" 
yaşamaya çalıştığını belirtti. Beysülen, 
asgari ücrete yapılacak zam konusunda 
fazla umutlu olunmaması gerektiğini 
ifade ederek, "Asgari ücrete zam 
yapılmaması, yapılacaksa da komik bir 
zam yapılması konusunda hükümetle 
işverenler görüş birliği içinde" diye 

konuştu. Ülkeyi yönetenlerin emeklilere 
yapılacak zam söz konusu olduğunda 
ekonomik kaynakların yetersizliğinden 
söz ettiklerini belirten Beysülen, şöyle 
devam etti: "Ama rantçılara kaynak 
aktarılırken bu gerekçe unutuluyor. Ülke 
kaynaklarının yetersizliği emekçiye, 
işçiye, memura, esnafa ve köylüye 
kaynak ayırma söz konusu olduğunda 
ülke kaynaklarının yetersizliği gerekçesi 
karşımıza çıkıyor. Türkiye'nin en önemli 
gerçeği ülke kaynaklarının yetersiz oluşu 
değil, asgari düzeyde yaşam gerçeğinin 
göz önüne alınmasıdır. Emeklilerin 
2001 yılı ekonomik krizinden bu yana 
reel alım gücü itibarıyla yüzde 30'luk bir 
kaybı var ve bu kaybın telafisi için bir 
şey yapılmıyor."

Asgari ücrete zam konusunda 
hükümetle işveren görüş birliğinde

DİSK'e bağlı Türkiye Emekliler Sendikası (Emekli 
Sen) Genel Başkanı Veli Beysülen, "Asgari ücrete zam 
yapılmaması, yapılacaksa da komik bir zam yapılması 
konusunda hükümetle işverenler görüş birliği içinde" dedi.

Domaç, kamu kurumlarının ilaç 
bedellerini zamanında ödememesinin 
eczacıların karşı karşıya olduğu en 
önemli sorun olduğunu kaydederek, 
bu sorun nedeniyle işini kaybeden 
meslektaşları bulunduğunu bildirdi. 
"Eczacıların elbette başka sorunları da 
var. Ama yaşamsal bir sorun olduğu 
için kamudan ilaç bedeli alacaklarının 
üzerinde önemle duruyoruz" diyen 
Domaç, soruna bir an önce çözüm 
bulunamaması halinde pek çok 

eczacının yakında eczanesinin 
kapısına kilit vurmak zorunda 
kalacağını savundu. 

Domaç, Türkiye'de eczanelerin 
satışlarının yüzde 80'inin kamu 
sigorta kurumlarına ve kamu 
kuruluşlarına yaptığını vurgulayarak, 
"Bu gerçek dikkate alındığında 
kamudaki ilaç bedeli alacaklarının 
tahsilinin eczaneler açısından niçin 
çok önemli olduğu daha kolay 
anlaşılacaktır" dedi.

Alacakları tahsil edemeyen eczacılar hizmette zorlanıyor

Türkiye eczanesi bol eczacısı fakir bir ülke
Türk Eczacılar Birliği Başkanı Mehmet Domaç, eczacıların 

kamu kurumlarına verdikleri ilaçların bedellerini zamanında 
alamamaları nedeniyle hizmet vermekte zorlandıklarını bildirdi.
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Hem nalına hem mıhına
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DEVENİN 
BOYNU 

Deveye sormuşlar boynun neden eğri diye 
başlayan bir hikaye vardır hatırlar mısınız? İşte 
tam burada düşünmekteyim cevabın detayına 
bakarsanız, ayakları, hörgücü, tırnakları 
velhasıl her bir tarafı doğaya uyum sağlamak 
adına şekillenmiş bir hayvan. DEVE. 

Yazılı tarih kitaplarında en eski kanunların 
UR kıralı Ur-Nammu tarafından Sümer lisanı 
ile yazıldığı söylenir. Ur Kırallığı’nda Milattan 
Önce 2112 ile 2050 senelerinde konulan bu 
kanunların uzun seneler kullanıldığı, hatta 
Eşnunna kanun kitabının Milattan Önce 1930 
yılında, İsin’li Lipit-İştar’ın kanun kitabının ise 
Milattan Önce 1870 yıllarında Ur-Nammu’ nun 
kanunlarına dayalı olarak yazıldığı söylenir. 

Bu kanunların Mezopotamya’da 
bulunan krallıklara referans oluşturduğu 
da söylenmektedir. Hatta Babil Kralı 
Hammurabi’nin Milattan Önce 1728-1686 
seneleri arasında, tanrının kendisine dikte 
ettirdiğini söylediği kanunlarını, UR-
Nammu’nun kanunlarından esinlendiği 
kaydedilmiştir. Arkeolog Jean Vincent 
Scheil’in1901 yılında ELAM’da bulduğu 
kitabedeki Hammurabi Kanunları, yaklaşık 
iki metre yükseklikte bir kaya üzerine 
çivi yazısı ile kazılmıştır.  Bu tarihsel anıt 
olan STEL, bulunduğu yerden alınıp, 
götürüldüğü Fransa’daki LOUVRE Müzesinde 
sergilenmektedir. 

Bu kanunlarda neler var neler. Genelde ağır 
suçların ölüm cezası ile cezalandırılmasına 
yönelik olan bu kanunlardan anlaşılan, 
toplumu kurallara itaat etmeye bir ölüm 
korkusunun hükmettiğini açıkça görmekteyiz.  
Şunu çok iyi biliyoruz ki o tarihte kanun 
koyanda koyduğu kanunlara öncelikle kendisi 
kanunlarına itaat etmiş ve örnek olmuştur. 

Yazılı ilk kanunlardan bir örnek vermek 
gerekirse: ‘Bir kimse bir eve girilecek 
delik açarsa, o kimse deliğin önünde 
ölümle cezalandırılır ve oraya gömülür” 
denmektedir. Burada görüldüğü gibi hırsızlık 
yapanın alacağı ceza ölüm. Hatta “ Bir evde 
yangın çıkar ve oraya yangını söndürmeye 
gelen kimse evin sahibinin malına göz 
gezdirip evin sahibinin malını alırsa, kendisi 
aynı ateşe atılır.” Hırsızlığın açıkça tek cezası 
ölüm olduğunu görmekteyiz. 

Hammurabi kanunları 282 madde olduğu 
söylenir. Bu maddeler içinde 13’üncü 
madde yoktur. Belki 13 rakamı da, her 
inanışta olduğu gibi, uğursuz sayıldığından 
böyle bir madde konulmamış olduğuna 
inanmaktayım. Hammurabi kanunlarında 
evlilik ve miras hukuku da geniş bir şekilde 
işlendiğini görmekteyiz. Hatta iftira atmak 
üzerine konulmuş bir kanun maddesinde, bir 
kimseye iftira atan kişi, onu ispat edemezse, 
öldürüleceği söylenmektedir. Bir başka deyişle 
iftira etmek ağır bir suç olarak algılanmaktadır. 

Hammurabi kanunlarına baktığımızda, o 
dönemlerde, hangi suçların işlendiği ve bunlara 
konulan ölüm cezaları ile önlenmeye çalışıldığı 
açıkça görülmektedir. Bazı konularda ise kısasa 
kısas diye adlandırdığımız türden cezalarda 
vardır. Bir kimse bir kimsenin gözüne zarar 
verirse, cezası onun gözüne de aynı zarar tatbik 
edilir cinstendi. Fakat cinayet, hırsızlık ve 
tacizin cezası yalnızca ölüm olarak yazılmıştı. 

Asur’luların kanunları ise, Sümerlilerin 
kanunlarına benzemekle birlikte, Babil’ 
lilerinkinden daha katı kuralları olan, fakat yine 
de Hammurabi kanunlarının referans olarak 
alındığı, genelde aile üzerinde yoğunlaşan 
kanunlardır. Sümerlilerin aile birliğine yönelik 
ayrıca ‘’ Sümer Aile Kanunları’’vardır. Hatta 
bu kanunların tabletlerle ‘Asur-bani-pal‘in 
Ninova şehir kütüphanesinde yapılan  kazılarda 
elde edilmişti. Hatta Ptahhotep bildirileri, Şeria 
kuralları ve Mozaik kanunları bile Hammurabi 
kanunlarından etkilendiği yazılmaktadır. Daha 
da ilerisinde bu kanunların Roma hukukuna 
rehber olduğu bile iddia edilir.

Hititlerde ise kanunlar yüz yıllarca kullanılan, 
anlatılış bakımından ‘’Eğer bu olay olursa şu 
ceza uygulanır” şekli ile tabletlere dökülmüştür. 
Buda Ur- Nammu’nun yazdırdığı kanunlara 
da benzer olduğu söylenir. Hititler döneminde 
kimi zaman bu cezaların para ile ödemesine 
imkan getirilmekteydi. 

Nereden bakarsanız bakın, her kanunu 
yapan uygarlık, bu kanunları en az iki yüz 
yıl kullanmış, uygulamış ve medeniyetlerin 
yıkılması ile kanunlarda ortadan kalkmıştır. 
Fakat bir başka medeniyet onu örnek alıp 
kendi yasalarını kurarak hüküm sürdürmüşler. 
Dört bin sene evvel koyulan kanunlar, en 
az birkaç yüz yıl yürürlükte kaldığını ve 
uygulandığını günümüze kadar ulaşan 
tabletlerden anlamaktayız. Dört bin sene 
evveli iyi anlamamız gerekir.  

Türkiye Cumhuriyeti henüz daha 100’üncü 
yılına eriştiği günümüzde, Anayasa, Eğitim 
Sistemi, Ceza Yasaları ve birçok yasaların, 
kimileri keyfi olarak, kimileri ise uygulamayı 
yasal kılmak adına, birkaç kez değişikliğe 
uğradı.  Hem de kişiye ait meşru olmayan 
konuları, meşru hale getirecek yasa 
değişiklikleri yapıldı.  Mevcut iktidar yönetimi 
devam ettirmeyi hedef kılan Anayasa ve diğer 
kanunlarda değişiklik yapılması için, aleni 
eylemleri çekinmeden yapmaları, ne kadar 
etik, bilmiyorum. Mevcut ANAYASAYA 
uymayan Beştepe ve yönetim, ‘yeni anayasa’ 
cümlesini telaffuz etmesini yadırgamaktayım. 
Tekrar işbaşına gelerek yasaları değiştirmeyi 
hedef tutmak, abesle iştigal değil midir? Hani 
deveye sormuşlar ‘boynun niye eğri’ diye 
bir sözüm geldi söyledim hem nalına hem 
mıhına. 

Zihnimizdeki yazılımları 
güncellememiz lazım

‘Kendimizi herhangi bir bilgi 
ve deneyimle güncellemezsek 
teknoloji bizden veya iş yaşamının 
bazı dinamikleri bizden 10 veya 
20 kat hızlı değişirse bunu nasıl 
yöneteceğiz’ sorusunu soran Savaş, o 
yüzden sürekli kendi tecrübelerimizi 
kazanmamız gerektiğini belirtti. ‘’Bu 
noktada hayatın ve iş yaşamının bize 
getirdiği problemleri yönetebilme 
kapasitemizin gelişmesi gerekiyor. 
Yani zihnimizdeki yazılımları 
güncellememiz lazım’’ ifadelerini 
kullandı. 

Firmalar, insan zihninin nasıl 
çalıştığını bildiği için 

modellediler ve yapay zekayı 
oluşturdular

‘Yapay zekayı önümüze getiren 
firmalar, insan zihninin nasıl 
çalıştığını bildiği için modellediler 
ve yapay zekayı oluşturdular’’ diyen 
Savaş, ‘’Zihnin nasıl çalıştığı belli. 

Bu doğrultuda bugün ki eğitimde 
problem çözmedeki başarısızlık 
nedenleri, problem çözme 
yetkinlerimizi nasıl arttıracağı gibi 
konuları ele alacağız. Bir insan ‘Ben 
her şey biliyorum’ derse bu insan 
kendini güncelleyen bir kişi midir?  
Dolayısıyla yapay bile bilmiyorum 
diyorsa insan neden halen ‘Her şeyi 
ben biliyorum’ diyebiliyor. O nedenle 
insanların artık ‘Biliyorumdan 
bilmiyoruma’ geçmesi, birbirlerini 
daha çok dinlemesi, karar verme 
ve analiz becerilerini ve iletişim 
yetkinliklerini artırması gerekiyor. 
Dolayısıyla soru sormayı öğrenmemiz 
gerekiyor. Aynı zamanda bilgiyi 
kurum içerisinde yönettiğimizde 
sorunların nedenlerini çözüyoruz’’ 
ifadelerini kullandı. 

45 saat çalışmanın 30 saati 
problemlerin

kaynaklarını araştırmakla geçiyor
Haftalık 45 saat çalışmanın 30 

saatinin problemlerin kaynaklarını 

araştırmakla geçtiğini kaydeden 
Savaş, ‘’Halen eski usul tekniklerle 
yönetmeye çalışıyoruz. Bugün ki 
eğitimde zihnimizdeki düşüncelere 
spor yaptıracağız, bir takım hızlı 
beyin taktikleri göstereceğiz. 
Sorunun nedenlerine inmek 
için 5N denilen bir formülden 
yararlanacağız. Bunun sonrasında 
da birbirlerini dinleyerek, fikir fikir 
üzerine koyarak bir fikri pişirmeyi 
öğrenecekler. Toplumumuzun 
çözüm odaklı olabilmesi için 
senin fikrin benim fikrim kabul 
oldu veya olmadı gibi egolarımızı 
bırakmamız gerekiyor. Egolarımızın 
ötesine geçip tüm fikirleri bir araya 
getirerek zenginleştirmeliyiz. Neden 
olmasın diyerek kendimize zihinsel 
bir esneklik sağlamamız lazım. 
Ben zaten biliyorum, 30 yıldan 
böyle yapıyorum tarzında bir şey 
söylemeye başlıyorsa o firma veya 
kişi ileriye gidemez’’ açıklamasını 
yaptı. 

Başarılı olmak için yanlış Başarılı olmak için yanlış 
yapmaktan korkmayınyapmaktan korkmayın

Açıklanan fiyatlarla hiçbir 
şekilde tarım yapılamaz

Çolak, ‘’14 Mayıs çiftçiler Günü’nde 
buğdayın maliyeti 10,88 lira olarak 
açıklamıştı, ama Tarım ve Orman 
Bakanı bu fiyata bile itiraz etti. Ankara’da 
masa başında oturularak bu maliyetler 
yapılmaz. Sadece Harran veya Amik 
Ovası’na göre hesap yapılmamalı. 42 
derece sıcaklığın altında üretim yapmaya 
çalışıyoruz. Pandemi döneminde tarımın 
önemini anladık dediler, ancak hepsi 
sözde kaldı. Açıklanan fiyatlarla hiçbir 
şekilde tarım yapılamaz. Çiftçi yaptığı 
fedakarlığın karşılığını hiçbir şekilde 
görmedi’’ şeklinde konuştu. 

Genel başkanımızı istifaya çağıramaz

Her zaman Genel TZOB Başkanı 
Şemsi Bayraktar’ın yanında olduklarını 
kaydeden Çolak, ‘’Türkiye Ziraat 
Odaları Birliği’ni mevcut hükümetten 
faydalanarak göstererek açıklama 
yapan CHP Gaziantep Milletvekili 
Hasan Öztürkmen’i kınıyoruz. Genel 
başkanımızı istifaya çağıramaz’’ 
açıklamasını yaptı.  

Açıklanan buğday fiyatı
çiftçileri memnun etmedi

Açıklanan buğday fiyatının çiftçileri 
memnun etmediğini dile getiren 
Şehitkamil Ziraat Odası Başkanı Cuma 
Yiğit, her zaman çiftçinin yanında 
olduklarının altını çizdi. ‘’Maliyetler 
yüzde 100 artış gösterirken açıklanan 

buğday fiyatları çiftçilerimizde büyük 
hayal kırıklığı yaşattı’’ dedi. 

Yiğit, ‘’14 Mayıs Çiftçiler Günü’nde 
Ankara’da bir araya geldik. Toplantıda 
Buğdayın maliyeti ve ne kadar olması 
gerektiği söylendi. Buna rağmen bu fiyat 
açıklandı. Çiftçiye destek verilmeli. Her 
türlü zorluğa karşı üreten çiftçimize 
minnettar olmalıyız’’ ifadelerini kullandı. 

‘Gaziantep Milletvekili Türkiye 
Ziraat Odaları Birliği Başkanı Şemsi 
Bayraktar’ın istifa etmesi gerektiğini 
söyledi’ diyen Yiğit, ‘’Genel Başkanımız 
her zaman çiftçinin yanında oldu. Ziraat 
odalarının siyasete alet etmemelerini 
istiyoruz. Gaziantep Ziraat Odaları 
olarak genel Başkanımızın yanındayız. 

Her ilde ve ilçede ziraat odaları var. 
Milletvekillerimiz gelsinler ziraat 
odalarını ziyaret etsinler, çiftçilerle 
görüştürelim, doğru bilgi alsınlar’’ 
şeklinde konuştu.

Bir tarım politikamızın 
olması gerekiyor

Araban Ziraat Odası Başkanı Hasan 
Altun, ‘’Buğday hasadımızı yaptık. 
TMO fiyat açıklamadan önce buğdayın 
kilogramı 9,80 liraya kadar çıktı. TMO 
fiyat açıkladıktan sonra buğdayın 
kilogramı 1 lira düştü. Çiftçiler 
üretimden vazgeçmesin istiyoruz. 
Çocuklarımız yurt dışına gidiyor. Bir 
tarım politikamızın olması gerekiyor’’ 
dedi. Haber Merkezi 

Gaziantep Büyükşehir Belediyesi 
Haziran Ayı Birinci Birleşimi 
Büyükşehir Belediye Başkanı 
Fatma Şahin Başkanlığı’nda yapıldı. 
Gaziantep Büyükşehir Belediyesi 
Başkan Yardımcısı Mehmet Haz, 
konut projeleri, Gaziantep Büyükşehir 
Belediyesi Genel Sekreteri Sezer Cihan 
ise Dülük tüneli ve metro projeleri 
hakkında meclisi bilgilendirdi. 

Resmi bir görüş alınmadı
Gaziantep Büyükşehir Belediyesi 

Genel Sekreteri Sezer Cihan, ‘‘Resmi 
bir görüş alınmadı. Bizim Koruma 
ve Uygulama denetim Büromuz var. 
Kültür Bakanlığı Korumu Kurullarının 
karar alması gereken bir konuda bile 
biz karar verebiliyoruz. Dolayısıyla 
bizim arkeologlarımız inceledi. 
Herhangi bir sıkıntımız yok’’ dedi. 

Cihan, ‘’Alttan delme metodu ile 
girdiğimiz için yukarıdaki tarihi 
esere hiçbir şekilde zarar verme 
ihtimali yok. Alınması gereken 
tüm izinleri alırız, izin alınması 
gerekmeyen izinleri almayız. Burası 
yapılan hesaplamalarda çok derinden 
geçtiğimiz için hiçbir şekilde Kültür 
ve Turizm Bakanlığı’nın üstteki Dülük 
Antik Kentine zarar verme ihtimali 
olmadığı için mühendislik olarak bu 
bizim çözümümüz’’ şeklinde konuştu.

Temmuz ayında Güneyşehir’de 
1000 konutun yapımına başlıyoruz
Gaziantep Büyükşehir Belediyesi 

Başkan Yardımcısı Mehmet 
Haz, ‘’İki aydan beri konut 
konusunda yaptığımız çalışmanın 
sonuna geldik. Temmuz ayında 
Güneyşehir’de 1000 konutun 

yapımına başlıyoruz. 5 yıl boyunca 
her 6 ayda bir 1000 konutu teslim 
edeceğiz. Kaliteli ve ucuz üretmeye 
çalışıyoruz. 2+1 daireler için 
470-480 bin TL peşinat alınacak 
ve aylık taksiti 15 bin lira olarak 
belirledik. İki yılın sonunda kalan 
vatandaş evine geçeceği zaman 
bankalar ile anlaşarak en uygun 
krediyi sunacağız. Şu anda konut 
kredileri 2,95-3,05. Biz bankalardan 
1,50 teklif aldık ama bunu bile 
beğenmedik. Çünkü bu rakamın 
altına düşeceğini biliyoruz. En 
az 3 veya 5 yıl evi satmama şartı 
getireceğiz. Ev sahibi olmayanları 
ev sahibi yapmak. Maddi durumu 
iyi olanlar konut kurasına dahil 
olamayacak’’ ifadelerini kullandı. 
Haber Merkezi 

Asgari ücret 17 bin lira, vatandaş 15 bin lira taksiti nasıl verecek?

19 Mayıs Atatürk’ü Anma Gençlik ve Spor 
Bayramı kapsamında düzenlenen kompozisyon, 
resim ve karaoke yarışmaları tamamlandı. 
Şehitkamil Belediyesi, Şehitkamil Kaymakamlığı 
ve Şehitkamil Milli Eğitim Müdürlüğü’nün 
ortaklaşa düzenlediği etkinliklerde dereceye 
giren öğrencilere ödülleri verildi.

Şehitkamil Belediye Başkan Yardımcısı Arkın 
Bereketoğlu’nun katılımıyla Şehitkamil Sanat 
Merkezi’nde (ŞSM) gerçekleşen ödül töreninde, 
gençlerin mutluluğu ve coşkusu görülmeye 
değerdi. Yarışmalarda dereceye giren öğrenciler, 
yeteneklerini sergilemenin ve ödüllerini almanın 
gururunu yaşadılar. Arkın Bereketoğlu, bu tür 
etkinliklerin gençlerin gelişimine önemli katkılar 
sağladığını belirterek, benzer faaliyetlerin devam 
edeceğini ifade etti.

Kompozisyon yarışmasında birincilik ödülü 
Necip Fazıl Kısakürek Anadolu Lisesi öğrencisi 
Melisa Öğüt'e verildi. Öğüt, 10.000 TL’lik ödülün 
sahibi oldu. İkinciliği kazanan Vehbi Dinçerler 
Fen Lisesi öğrencisi Zeynep Uzak 5.000 TL, 
üçüncülüğü kazanan Hamiyet İbrahim Göze 
Anadolu Lisesi öğrencisi Sahra Maho ise 3.000 
TL ödül aldı.

Resim yarışmasında büyük ödülü Aysel 
İbrahim Akınal Güzel Sanatlar Lisesi öğrencisi 
Hümeyra Ölçek kazandı ve 10.000 TL’lik ödülün 
sahibi oldu. Şehit Veysel Gündoğdu Anadolu 
Lisesi öğrencisi Ezel Göçmen ikinci olarak 5.000 
TL, Şehitkamil Anadolu Lisesi öğrencisi Sümeyra 
Tanrıverdi ise üçüncü olarak 3.000 TL ödül 
kazandı.

Karaoke yarışmasında birincilik ödülü Hamiyet 
İbrahim Göze Anadolu Lisesi öğrencisi Rüya 
Akgül’e verildi ve 10.000 TL ile ödüllendirildi. 
Gaziantep Anadolu Lisesi öğrencisi Elif Naz 
Şencay ikinci olarak 5.000 TL, Özel Benim 
Koleji Anadolu Lisesi öğrencisi Nilsu Yelekçi ise 
üçüncü olarak 3.000 TL ödül kazandı. Yarışmada 
ayrıca, Dr. Nilüfer Özyurt Anadolu Lisesi 
öğrencisi Özlem Gezer ve Abdulkadir Konukoğlu 
Anadolu Lisesi öğrencisi Ahmet Şahan, finalde 
gösterdikleri performansla 2.000 TL’lik ödül 
kazandılar. Haber Merkezi

Kompozisyon, resim ve karaoke 
yarışmasının kazananları ödüllendirildi

GTO Türkiye’nin en büyük online 
pazaryerlerinden Trendyol ile 
geleneksel ticaret yapan firmaların 
e-ticaret yapabilir hale gelmesi 
amacıyla yaptığı iş birliği çerçevesinde 
“Uygulamalı E-Ticaret ve E-İhracat 
Eğitim Programını” hayata geçirdi. 

30 girişimcinin yararlanarak 
e-ticaret yapmaya başladığı 
programı değerlendiren GTO 
Başkanı Tuncay Yıldırım, şunları 
söyledi: “Günümüzde bir işletmenin 
varlığını devam ettirebilmesi için 
olmazsa olmazlardan biri de dijital 
dünyaya entegrasyondur. İster mal 
ister hizmet ticareti yapsın, hedef 
pazarı yerel, ulusal ya da küresel 
pazar olsun satış kanallarına online 
sistemleri de dahil etmesi kaçınılmaz 
bir hal aldı. Oda olarak biz de bu 
gerçekten hareketle geleneksel ticaret 
yapan firmaların e-ticaret yapabilir 
hale gelmesi amacıyla bir iş birliği 
geliştirdik. Bu iş birliği çerçevesinde 
“Uygulamalı E-Ticaret ve E-İhracat 
Eğitim Programını” başlattık. 
Programımıza 200’den fazla başvuru 
aldık. Başvuruları daha önce online 
ticaret yapmamış firma olması 
kriteri ile değerlendirip eleme yaptık 
ve 100’den fazla kişi ile mülakatlar 
gerçekleştirdik. Trendyol ve GTO 
uzmanları tarafından gerçekleştirilen 
mülakatlar neticesinde 30 girişimciyle 

eğitim programımızı başlattık.”
Eğitim programında katılımcılara 

online dükkan açmanın ve dükkanı 
işletmenin tüm adımlarının 
uygulamalı olarak öğretildiğini 
belirten Yıldırım, “Daha önce 
online satış deneyimi olmayan 
girişimcilerimiz 4 gün süren 
bu programda alanında uzman 
eğitmenlerden online dükkan 
açılışı, dizaynı, ürün sunumu, satış 
ve pazarlama tekniklerine kadar 
kapsamlı ve uygulamalı bir eğitim 
aldılar. 30 girişimci Trendyol 
pazaryerinde dükkânlarını açarak 
satışlarına başladı. Satışları 100 
bin TL’yi aşana kadar Trendyol 
komisyon almayacak. Bununla 
beraber 1 yıl boyunca Trendyol 
yetkilileri tarafından gerek saha 
ziyaretleri gerekse sistem üzerinden 
gerçekleştirilecek bir rehberlik/
destek programı sunularak takipleri 
yapılacak ve satışlarını artırmaları 
konusunda yardımcı olunacak.” dedi.

Gaziantep’in e-ticarete 
uyumunu geliştirmek istiyoruz

“Gaziantep olarak üretim ve 
ihracattaki gücümüzü geleneksel 
ticarette olduğu gibi e-ticarette 
de göstermeliyiz.” diyen Yıldırım, 
şöyle devam etti: “Ticaret Bakanlığı 
tarafından hazırlanan “Türkiye'de 
E-Ticaretin Görünümü Raporu” 

verilerine göre ilimiz e- ticarete 
uyum endeksi sıralamasında 81 il 
arasında 11. sırada yer almakta.  İl 
bazında satışların alışları karşılama 
oranı, e-GSYH, işletme başına düşen 
e-ticaret hacmi ve e-ticaret işletme 
sayısının toplam işletme sayısına olan 
oranı kriterlerinden oluşan bu endeks 
illerin e-ticaret uyumunu gösteren 
skorları belirlemiş. Bu skorlara göre 
en yüksek skor alan ve dolayısıyla 
e-ticarete uyumu en yüksek olan ilk 5 
il sırasıyla İstanbul, Kayseri, Çorum, 
İzmir ve Kocaeli iken Gaziantep 
43,21 puanla 11.sırada yer almakta. 
Bu çalışmaya göre; Gaziantep 2023 
yılında 25,35 milyar TL satış, 25,53 
milyar TL alış gerçekleştirmiş. 
Satışların alışları karşılama oranı ise 
yüzde 99,29. E-ticaret yapan firma 
sayımız 7 bin 85. Bu da Gaziantep’teki 
toplam işletmelerin yüzde 7,25’i. 
İşletme başına düşen e-ticaret 
hacmi ise 3,61 milyon TL. Rekabet 
gücümüzü yükseltmek için bu alana 
uyumumuzu geliştirmek zorundayız. 
Zamanın gerisinde kalamayız. 
Hedefimiz Gaziantepli işletmelerin 
e-ticarete uyumunu geliştirerek şehir 
ekonomisinin ulusal ve uluslararası 
e-ticaret pastasından daha fazla pay 
almasını sağlamak. GTO olarak bu 
alandaki projelerimiz devam edecek.” 
Haber Merkezi

İşletmenin varlığının devamı, dijital 
dünyaya entegrasyonla mümkün

Arpat, “Paralel bir devlet yapılanması 
oluşturulduğunu, vakıflara yapılan bağışlar ve 
destekler üzerinden bir torpil sistemi yaratıldığını 
görüyoruz’’ dedi. 

Resmi Gazete'de yayınlanan Cumhurbaşkanı 
kararına göre, Türkiye Maarif Vakfı'na MEB 
bütçesinden 5,7 milyar TL kaynak aktarılacağını 
bu rakamın 2016 yılında vakfa aktarılan 90 milyon 
TL'nin 63 katına denk geldiğini söyleyen Arpat, 
‘’Cumhurbaşkanı Erdoğan’ın doğrudan kendisine 
yakın üyeleri atadığı ve böylece eğitimin planlanması 
ve yönetiminin Saray’a bağlanmasının kılıfı olan 
Maarif Vakfı, kamuda tasarruf tedbirlerinden muaf 
tutulmuş durumda. Eğitimin güncel gereksinimlerini 
karşılamaktan ve öğrenci/eğitim emekçilerinin 
ihtiyaçlarını gidermekten uzak olan MEB bütçesinden 
bu kadar büyük bir kaynağın aktarılması, AKP 
iktidarının kamusal eğitime ne kadar az önem 
verdiğini açıkça gösteriyor’’ eleştirisini yaptı. 

Eğitim politikalarının belirlenmesinde ve 
uygulanmasında şeffaflığın, hesap verebilirliliğin 
ve katılımcılığın esas olduğunu kaydeden Arpat, 
‘’Böyle bir vakfın kurulması akıllara birçok soru 
işareti getiriyor. Bu paranın nereye gideceği net 
olarak biliniyor mu? Vakfın hangi faaliyetleri için 
kullanılacağı şeffaf bir şekilde kamuoyuna açıklanıyor 
mu?  Kamusal eğitimde yaşanan sorunlar göz ardı 
edilirken, Vakfa ayrılan bu devasa bütçe, eğitimde 
eşitsizlikleri derinleştirmeyecek mi? Bu durum, kamu 
kaynaklarının şeffaf ve hesap verebilir bir şekilde 
kullanılması ilkesine aykırı değil mi? Kamu kaynakları 
öncelikli ihtiyaçlara göre değil, siyasi ve ideolojik 
tercihlere göre mi dağıtılmaktadır?’’ sorusunu sordu. 

Arpat, ‘’Asıl sorulması gereken, bir devlet neden 
vakıf kurar?. Amaç, kamu kaynaklarının, meşru 
görülecek bir yöntemle bütçe dışına çıkarılarak, 
denetimden uzak bir şekilde harcanması, kendilerine 
yakın tarikat ve cemaatlerin faaliyetlerine yasal kılıf 
hazırlanması, devlet kasasından bu yapılanmalara 
para aktarılması. Kamusal eğitim için kullanılması 
gereken milli eğitim bütçesinin, tüm denetimlerden 
muaf hale getirilmiş Maarif Vakfı ile paylaşılması 
derhal engellenmeli’’ çağrısında bulundu. Haber 
Merkezi 

Kaynaklar keyfi kullanılıyor, paralel 
bir devlet yapılanması oluşturuluyor

Çiftçide üretme 
heyecanı bırakmadılar


